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Medzinárodná konferencia „e-Goverment v právnom rámci  

Slovenskej republiky (e-Goverment de lege lata et de lege ferenda)“ 
 

Dňa 30. októbra 2008 sa v priestoroch Vysokej školy v Sládkovičove – pod záštitou 
prof. JUDr. Mojmíra Mamojku, CSc., predsedu Ústavnoprávneho výboru NRSR a dekana 
Fakulty práva Janka Jesenského Vysokej školy v Sládkovičove – konala medzinárodná 

konferencia na tému „e-Goverment v právnom rámci Slovenskej republiky (e-Goverment de 
lege lata et de lege ferenda)“.  

S cieľom modernizovať verejnú správu sa vláda vo svojom programovom vyhlásení 
zaviazala vybudovať takú verejnú správu, ktorá bude zabezpečovať vytýčené úlohy efektívne, 
bude transparentná a priveľmi nezaťaží občanov a firmy. Základné východiská informatizácie 

verejnej správy v Slovenskej republike priblížil RNDr. ING. Pavol Tarina, splnomocnenec 
vlády SR pre informačnú spoločnosť, ktorý hneď v úvode  zdôraznil skutočnosť, že okrem 

finančných prostriedkov sú jedným zo zásadných limitujúcich faktorov rozvoja 
elektronických služieb verejnej správy práve legislatívne obmedzenia. Následne Dr. H. c., 
Prof. JUDr. Vladimír Čečot, CSc., štátny tajomník Ministerstva vnútra Slovenskej republiky, 

podrobil vo svojom vystúpení hlbokej kritike spôsob, akým sa pristupuje k realizácii Národnej 
koncepcie informatizácie verejnej správy v zmysle uznesenia vlády SR č. 331/2008 z mája 

2008. Vyčítal nekoncepčnosť, nelogickosť a nekoordinovanosť postupov pri formovaní 
právneho rámca. Svojím vystúpením vyvolal polemiku o správnosti prístupu k samotnej 
realizácii informatizácie verejnej  správy v praxi, ktorá je podľa jeho slov nesystémová 

a nerešpektuje princíp hierarchického budovania informačného systému verejnej správy. 
Rovnako, spolu so splnomocnencom vlády SR pre územnú samosprávu Ing. Jánom 

Turčanom, poukázal aj na  skutočnosť, že MF SR ako sprostredkovateľský orgán pre 
Operačný program informatizácie spoločnosti pristupuje k riešeniam „od stola“ – bez 
prizvania dotknutých orgánov verejnej správy. 

Zaujímavá  bola prezentácia Ing. Pavla Friča, CSc., zo spoločnosti DITEC, a.s., ktorý 
predviedol praktickú ukážku využívania zaručeného elektronického podpisu. Zdôraznil, že 

hoci je tento podpis z hľadiska infraštruktúrnych podmienok použiteľný dnes už vo všetkých 
oblastiach spoločenského života, jeho plnému využitiu bránia práve legislatívne bariéry, ktoré 
súvisia jednak s úpravou procesov, jednak s náležitosťami jednotlivých úkonov, pričom ako 

najvýraznejšie problémy  v legislatívnej oblasti považuje terminologickú nejednoznačnosť, 
nedostatočnú právnu úpravu zrovnoprávnenia elektronickej a listinnej formy úkonov vo 

vzťahu k verejnej správe, možnosti používania viacnásobného elektronického podpisu či 
využitie a preukázateľnosť elektronického doručovania. Inštitút doručovania vo vybraných 
oblastiach verejnej správy  vo vzťahu k e-Govermentu podrobnejšie vo svojom príspevku 

rozobrala doc. JUDr. Daniela Gregušová, CSc., vedúca Katedry práva informačných 
a komunikačných technológií VŠ Sládkovičovo. 

Z vystúpení ďalších účastníkov vyplynulo, že dnes už existuje množstvo registrov 
(notári, súdy, polícia), neexistuje však spôsob komunikácie medzi nimi, a navyše sú niektoré 
z nich duplicitné, prípadne dochádza k duplicite získavaných údajov. Preto ich unifikácia, 

vzájomné prepojenie a komunikácia medzi nimi by zabezpečili verejnej správe 
automatizovanú výmenu existujúcich údajov potrebných na administratívne účely, bez 

nutnosti priamej participácie občana. 
V neformálnej diskusii k otázke, či je možné očakávať, že všetci občania budú 

využívať elektronické prostriedky na vybavovanie úradných záležitostí tak, aby neboli nútení 

osobne dochádzať na špecializované úrady, sa hovorilo o vytvorení siete Integrovaných 
obslužných miest, ktoré by mali slúžiť predovšetkým občanom, ktorí nemajú priamy prístup 



k informačným technológiám, alebo nemajú dostatočné zručnosti či skúsenosti s využívaním 

elektronických komunikačných technológií. Integrované obslužné miesta by tak za asistencie 
kvalifikovaných pracovníkov dokázali využitím funkcií centrálneho portálu vybaviť väčšinu 

úradných záležitostí v mene občana, ktorý sa na toto pracovisko obráti.    
Vo vystúpeniach odznelo množstvo ďalších zaujímavých informácií a podnetov 

účastníkov konferencie a v konečnom dôsledku sa všetci zhodli na tom, že prispôsobenie 

legislatívneho rámca požiadavkám informatizácie verejnej správy zostáva naďalej tou 
najväčšou výzvou. 
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